
Naturråd Fredericia  

Mødedato: 9. december 2024 

Tidspunkt: kl. 18.30 -20.30 

Sted:  Kringsminde, Kringsmindevej 8, 

7000 Fredericia 

 

 

 

Deltagere: (overskrevet = afbud) 

Fredericia Spildevand & Energi A/S (Gitte Lyager) 

Jægerrådet Fredericia (Jens-Christian Jensen) 

Skovdyrkerforeningen (Jesper Petersen) 

Friluftsrådet Trekantområdet (Karl Åge Dahl) 

Dansk Ornitologisk Forening – Fredericia (Karsten Enggaard) 

Lokale Landbrugsforeninger: SPIRAS (Søren Bloch), LRS (Familielandbruget) Niels Henrik 

Keinicke; Vejle Fredericia Landboforening Niels Peter Madsen  

Beboerforeninger/Fællesråd: Fællesrådet for Trelde, Østerby, Egeskov, Bøgeskov og 

Vejlby (Christian og Kurt), Vejlby Sogns Beboerforening (Hanne), Skærbæk 

Beboerforening (Jytte og Mikael), Taulov Fællesråd (Thorbjørn Søndergaard), Herslev 

Borgerforening (Anders, Dorte, Pia), Bredstrup-Pjedsted beboerforening 

Fredericia Sportsfiskerforening (Leif Sonderup) 

Tre-For (Lars Skjerning) 

Business Fredericia (Kristian Drejer) 

Visit Fredericia (Heidi Hammer Lings Michala) 

Naturstyrelsen Trekantområdet (Inken Breum) 

Arternes Fredericia og Danmarks Naturfredningsforening (Anne Mette Storgaard 

Mikkelsen) 

Klima-, Energi- og Miljøudvalget (Tommy Rachlitz Nielsen, Vibe Dyhrberg Nielsen, Turan 

Savas, Kenny Bruun Olsen, Cecilie Roed Schultz) 

Vækst, Teknik og Klima forvaltningen (Bo René Andersen, Inger Pabst, Carsten Pedersen, 

Bjarne Christensen, Annemette Bargum, Karin Rahbek) 

 

Referat 

 

Tidspunkt 

 

 Dagsordenspunkt/Referat 

 

Kl. 18 

Guidet rundtur på Kringsminde hvor du kan høre om 

museumsgården og planerne for det nye hotspot i Naturpark 

Lillebælt v/ Karin Rahbæk og Bjarne Christensen  

Vi byder på en ’Kringsminde’ anretning  

 

Kl. 18:30 

Velkomst og kort om den vedtagne naturstrategi v/ Formand 

for Klima-, Energi- og Miljøudvalget Tommy Rachlitz Nielsen   

Kl. 18:50 Stiprojekt i Herslev v/ Anders Henrik Bendsen, Herslev 

beboerforening 

Anders og Dorte havde et spændende oplæg om naturstier i 

Herslev og om deres tilgang til at forbedre og øge disse i 

lokalområdet. 

Søren Bloch nævnte at Landbrug og Fødevarer kan give 

mulighed for økonomisk tilskud ”Spor i Landskabet” til stipæle 

og skilte mm. 

I kan læse om spor i landskabet her:  

Bliv frivillig 

Det er en ordning, hvor frivillige samarbejde med private 

lodsejere om stier. I ordningen kan der søges puljer til 

etablering af stier, til afmærkning og til pjecer.  

Evt. kan der også søges puljer hos Friluftsrådet: 

https://spor.dk/lav-nye-spor
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Søg tilskud til friluftsliv | Friluftsrådet 

 

 

Kl. 19:05 

Bordet rundt  

 

Jægerrådet Fredericia v/Jens Christian 

I Jægerrådet er der stor fokus på biodiversitet og der er afsat 

penge til at gøre en indsats.  

Spiras v/Søren 

Stor fokus på Treparts aftalerne – det skal gå hurtigt. Så fokus 

er p.t. her.  

Vejlby v/Christian og Kurt 

Fokus på Blå skole og fokus på at støtte Karin på Kringsminde 

DOF, Karsten 

Intet nyt 

Arternes Fredericia v/Anne Mette 

Foreningen er p.t. i dvale, men det forventes at den vågner op 

til foråret.  

Fortalte, at DN Fredericia har nyhedsbrev på vej 

Vejlbysogns beboerforening v/Hanne 

Har et foredrag på vej om ”Årets landsby” 

Hanne gjorde opmærksom på at Haveselskabet Fredericia, har 

to spændende foredrag på Fredericia Bibliotek. De kan findes 

på 

Haveselskabet Fredericia 

 

Fredericia Sportsfiskerforening v/ Leif 

Har haft et godt vandløbsevent med sportsfiskerne, Trinity og 

Fredericia Kommune. 20 medarbejdere fra Trinity har hjulpet 

https://friluftsraadet.dk/tilskud-til-friluftsliv
https://haveselskabet.dk/syd-og-sonderjylland/afdelinger/fredericia/
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med et vandløbsrestaureringsprojekt. Det var et led i Trinitys 

ESG-arbejde.  

Skærbækbeboerforening v/Jytte 

Er glade for at de kan se, at rammerne for helhedsplanen i 

Skærbæk er kommet med i den nye kommuneplan.  

Arbejder med Klintegården, Kyststi, bynaturpark, helhedsplan 

for vandhåndtering.  

Taulov v/Thorbjørn 

Arbejder med stier, Folkeskov (indrettes med picknik sted og 

shelters + muldtoilet. Afholder en guidet tur den 29. dec., 

etablerer et nyt naturområde overfor Kirken (Kirketoften).  

Fredericia Spildevand og Energi v/Gitte 

Har bl.a. fokus på biodiversitet /grønne områder rundt om 

deres regnvandsbassiner. 

Trefor Vand v/Lars 

Har bl.a. fokus på beskyttelse af drikkevandsboringerne 

(BNBO) – der skal laves aftaler med lodsejerne omkring 

beskyttelse af drikkevandsboringerne.  

Fokus på vand til den grønne omstilling – der skal bruges 

meget vand til bl.a. produktion af brint. Har fokus på andet 

vand end rent drikkevand. 

 

 

Kl. 19:45 

 

Naturstrategiens afledte handlinger i 2025 vil blive samlet i en 

handleplan – og forvaltningen håber på et fortsat konstruktivt 

samarbejde med alle parter;  

Kl. 19:55  Vi sætter fokus på kommuneplanen den 19. februar 2025, 

mødelokale 119, Rådhuset. Her er der bl.a. fokus på 

mulighedsområder til VE-anlæg og naturudpegninger mm. 


